



## GO-India e-Letter

2023/12/13

### **Industrial News:**

#### **Taiwan-India ties center on 'complementary strengths': India envoy**

India and Taiwan should play off each other's complementary strengths to bolster bilateral relations, India representative to Taiwan Manharsinh Yadav said on Monday (Dec. 11).

As Taiwan looks to expand its service sector alongside its manufacturing growth, and as India moves to boost its industry growth together with its service sector, the two countries can use their strengths to "help each other," Yadav told Taiwan News.

<https://www.taiwannews.com.tw/en/news/5058014>

#### **Generous' incentives have boosted semiconductor ambitions: IT Secy**

The geopolitical advantage for India of companies and countries looking for resilient semiconductor and electronics supply chains is only going to last for "four or five years," and that it was important to seize that opportunity within this period, Secretary of Electronics and Information Technology S. Krishnan said on Monday.

<https://www.thehindu.com/business/generous-incentives-have-boosted-semiconductor-ambitions-it-secy/article67626970.ece>

#### **Sahasra to set up semiconductor packaging unit with Rs 350 cr outlay**

Noida-based Sahasra Electronics is planning to invest around Rs 350 crore in the next three years to set up a semiconductor packaging facility and increase manufacturing under the 'Make in India' program. The new facility will come up at Bhiwadi in Rajasthan, where it has a semiconductor plant, for semiconductor packaging. The company will be investing in machines for the electronic assembly, thus, investment in the plant will be an excess of Rs 150 crore, and the building interior will involve about Rs 50 crore.

<https://www.projectstoday.com/News/Sahasra-to-set-up-semiconductor-packaging-unit-with-Rs-350-cr-outlay>



## **Taiwan's TECO launches EV joint venture with Mitsui in India**

TECO Electric & Machinery and Japan's Mitsui & Co., Ltd. have opened a factory targeting the electric vehicle (EV) industry in the Indian technology hub of Bengaluru, reports said Wednesday (Nov. 29).

<https://www.taiwannews.com.tw/en/news/5049288>

### **Listen to This Article:**

Topic: **Some thoughts about chatGPT**

The video link:

[https://drive.google.com/file/d/1pOeot9\\_0QIjuPY0yd\\_CtqKeIVW9c8fXZ/view?usp=sharing](https://drive.google.com/file/d/1pOeot9_0QIjuPY0yd_CtqKeIVW9c8fXZ/view?usp=sharing)

### **India's Life & Culture:**

#### **1. Indian clothing-Kurta**

**A kurta is a loose collarless shirt or tunic worn in many regions of South Asia,[1][2][3] and now also worn around the world. The kurta is traditionally made of cotton or silk. It is worn plain or with embroidered decoration, such as chikan; and it can be loose or tight in the torso, typically falling either just above or somewhere below the knees of the wearer.[4] The front and back of a traditional kurta are made of rectangular pieces, and its side-seams are left open at the bottom, up to varying lengths, to enable ease of movement.**

<https://en.wikipedia.org/wiki/Kurta>

#### **2. Indian Activities in Taiwan**

**ITA organising Badminton Tournament at Xinyi Sports Center**

Further information: [https://www.facebook.com/ITATW/?locale=zh\\_TW](https://www.facebook.com/ITATW/?locale=zh_TW)



## GO-India e-Letter

### 印度特使：台印關係以「優勢互補」為中心

印度和台灣應發揮互補優勢，加強雙邊關係，

印度駐台灣代表 Manharsinh Yadav 週一（12月11日）表示：

台灣希望在製造業成長的同時擴大其服務業，而印度為了促進其工業和服務業的成長，兩國可以利用各自的優勢。亞達夫告訴台灣新聞，「互相幫助」的優勢。

<https://www.taiwannews.com.tw/en/news/5058014>

### 慷慨的激勵措施增強了半導體的野心：IT Secy

印度尋求彈性半導體的公司和國家的地緣政治優勢電子產品供應鏈只會持續“四到五年”，這一點很重要為了在此期間抓住這個機會，電子和資訊技術部長 S.克里希南周一表示。

<https://www.thehindu.com/business/generous-incentives-have-boosted-semiconductorambitions-it-secy/article67626970.ece>

### Sahasra 將斥資 350 億盧比建立半導體封裝部門

總部位於諾伊達的 Sahasra Electronics 計劃在未來三年內投資約 35 億盧比

建立半導體封裝工廠並在“印度製造”下增加製造新工廠將建在拉賈斯坦邦的比瓦迪，那裡有一家半導體工廠，用於半導體封裝。該公司將投資電子設備因此，該工廠的投資將超過 15 億盧比，而建築內部將涉及約 5 億盧比。

比。

<https://www.projectstoday.com/News/Sahasra-to-set-up-semiconductor-packaging-unitwith-Rs-350-cr-outlay>

台灣東元與三井物產在印度成立電動車合資公司東元電機與日本三井物產合作投資設廠

週三有報導稱，印度技術中心班加羅爾的電動車 (EV) 產業 ( 11 月 29 日 )。

<https://www.taiwannews.com.tw/en/news/5049288>

聽聽這篇文章：

主題：[關於 chatGPT 的一些想法](#)

影片連結：

[https://drive.google.com/file/d/1pOeot9\\_0QljuPY0yd\\_CtqKeIVW9c8fXZ/view?usp=sharing](https://drive.google.com/file/d/1pOeot9_0QljuPY0yd_CtqKeIVW9c8fXZ/view?usp=sharing)

印度的生活與文化：

## 1. 印度服裝-Kurta

庫爾塔 (kurta) 是一種寬鬆的無領襯衫或長袍，在南方許多地區穿著亞洲，[1][2][3]，現在也在世界各地穿著。

庫爾塔是傳統製作的棉或絲的。穿素色或有刺繡裝飾，如赤坎；它在軀幹中可能會鬆動或緊繃，通常會落在軀

幹的正上方或上方配戴者膝蓋以下的某處。[4]傳統的正面和背面庫爾塔由矩形塊製成，其側縫在底部留開，

長度不同，以便於移動。

<https://en.wikipedia.org/wiki/Kurta>

## 2. 印度人在台灣的活動

ITA 在信義體育中心舉辦羽球錦標賽

更多資訊：[https://www.facebook.com/ITATW/?locale=zh\\_TW](https://www.facebook.com/ITATW/?locale=zh_TW)